
 

Haninge kommuns pensionärsråd, sammanträde 2025-05-13 
Skärgårdssalen, Rudsjöterrassen 2, kl.16.00-18.00 (fika serveras från kl:15:30) 

 

Kallade: 

Representanter från föreningar 

SPF Seniorerna Runstenen 

SPF Handen 

Muskö Pensionärsförening 

Rejpas 

PRO Dalarö 

SPF Seniorerna Vendelsö – Brandbergen 

PRO Västerhaninge 

PRO Handen 

SKPF Haninge – Nynäshamn 

Romsk pensionärsförening 
 

Representanter från förvaltning 
Vakant    Stadsbyggnadsförvaltningen 

Vakant    Kultur- och fritidsförvaltningen 

Vakant    Kommunstyrelseförvaltningen 

Linda Fällgren    Social- och äldreförvaltningen 

Vakant     Tornberget 

 

Representanter förtroendevalda 
Jens Davidson, ordförande   Kristdemokraterna 

Kristoffer Eriksson   Moderaterna 

Rolf S Andersson    Liberalerna 

Marie Louise Boström    Sverigedemokraterna 

Guy Lööv     Socialdemokraterna  

Margareta Ekström    Vänsterpartiet 
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Björn Berg     Centerpartiet 

 

Dagordning 
 

§ 1 Mötet öppnas  

Ordförande Jens Davidson (KD) öppnar sammanträdet med att hälsa alla välkomna. 

 

§ 2 Upprop  

Läggs till handlingarna. 

 

§ 3 Föregående minnesanteckningar  

Protokollet godkänns. 

 

§ 4 Godkännande av dagordning  

Dagordningen godkänns. 

 

§ 5 Välfärdsteknik och digitalisering 

Herman Sternelöv, utvecklingssamordnare på äldreomsorgen berättar om generella trender i 
äldreomsorgen och automatisering. Pontus Svanamo, verksamhetschef på Terrassen och Carl 
Magnus Kinander, områdeschef berättar om nya trygghetslarmssystem inom äldreboende i egen 
regi. 

Fråga: Kan pensionärsföreningarna vara med och följa denna utveckling på närmare håll? 

Uppföljningar kan ske på rådets sammanträden. 

Fråga: Kommer automatisering leda till ensamhet? Vad händer när brukare vill ha personligt 
besök? 

Vill man ha fysiskt besök kan man få det, detta är för att effektivisera och öka tryggheten främst 
på landsbygden. 

Fråga: Är det svårt att få med brukare till projektperioden?  

Det ligger just nu hos chefer att rekrytera brukare till projektet. 

Fråga: Vem ska betala iPaden? 

Kommunen står för omkostnad under projekttiden. 

Fråga: Hur kommer roboten se ut? 

Roboten vi pratar om sitter i datorn. 

Fråga: Är detta ett arbetssätt som kan användas som kontroll av utförare? 
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Nej, det är inte arbetssättet. 

Fråga: Kan anställda låsa upp varje digitalt lås? 

Telefonerna är behörighetsstyrda, man kan se vem som öppnat vilket lås när. Anställda ska inte 
kunna låsa upp dörr man inte har behörighet till. 

Fråga: Kommer detta projekt rikta sig in på endast kommunal verksamhet eller också de privata 
verksamheterna?  

Testet börjar med endast kommunal verksamhet, detta är en resursfråga.  

Fråga: Finns information angående detta på finska? 

Det ska säkerställas att information även finns på finska. 

Fråga: Kommer anhöriga bli informerade om dessa förändringar och projekt? 

Ja, det är en utmaning, men förvaltningen försöker använda digital information och träffpunkter 
för att informera anhöriga. 

Fråga: Hur strömsäkrat är de nya trygghetslarmen? 

Det behövs nät för att systemen ska fungera, det har gjorts en stor satsning där kommunen har 
installerat nätverksuttag. Om strömmen försvinner slutar vissa funktioner på en gång (t.ex. 
kamera) men trygghetslarmet ska fungera i minst två timmar utan ström (de flesta strömavbrotten 
är under två timmar). 

Fråga: Kommer anställd stå med mobiltelefon hela dagen? 

Både ja och nej. Alla ska ha en mobil på sig. Man tar en mobil och loggar in när man kommer in 
till jobbet, både på rast och sen när man är ute. Men leverantören menar att man ska kunna ha 
mobilen i fickan så mycket som möjligt – olika larm har olika ljud, så anställd ska kunna förstå vad 
som händer utan att ta upp mobilen. 

Fråga: Kommer hyran höjas på omsorgsboenden i och med denna nya teknik? Vad kostar detta 
kommunen? 

Nej, hyran kommer inte höjas. Kostnad inryms i budgeten. 

Fråga: Kan trygghetslarmet hjälpa till att hitta brukare som lämnat boendet? 

Man kan ställa in så trygghetslarmet larmar när brukare lämnar avdelning och sedan boendet. 
Sedan om man har någon som har hög risk för att gå ut kan man få en gps-larmklocka. 

Fråga: Behöver man utveckla detta mot vård i hemmet i framtiden? 

Det blir ett problem i och med lagen om övervakning, den är inte densamma på särskilda boenden 
som hemma hos privatperson. 

Synpunkt: Det finns ett önskemål om att införa en arbetsgrupp med representanter från 
pensionärsföreningar som diskuterar detta projekt och liknande projekt i framtiden.  

Linda Fällgren, verksamhetsområdeschef tar med sig detta.  

 

§ 6 Civilförsvaret 
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Lennart Gran från Civilförsvaret Haninge berättar om hemberedskap. 

Fråga: Är en grill en motsvarighet till stormkök? 

Om man bor i hus kan man använda grill en stund, så länge grillkolen räcker. Men man kan inte 
grilla inomhus. Grill ska inte ses som en ersättning för stormkök. 

Fråga: Är reningstabletter till vatten en smart sak att införskaffa? 

Dessa tabletter finns inte så mycket längre då de innehåller klor, men finns många bra relativt små 
portabla reningsverk att köpa. 

Fråga: Kommer man dirigera trygghetspunkter från kommunens sida, vilka ska ta sig till vilken 
mötespunkt? 

Man tar sig till den trygghetspunkt som är närmast. 

Fråga: Finns det sedlar upptryckta för att det ska räcka till alla? 

Ja.  

Fråga: Finns det förteckning över de skyddsrum som finns? 

Ja, det finns på MSB:s hemsida. 

 

§ 7 Kommunövergripande information 

• Praktisk information vid beställning av matlåda och matkassar 

Linda Fällgren, verksamhetsområdeschef ger praktisk information vid beställning av matlåda 
och matkassar. Man beställer matlåda genom att en person i hemtjänsten kommer hem till 
brukaren med en matsedel varpå brukaren beställer genom den. Sedan beställer personalen 
detta åt brukaren. Vissa matlådor levereras direkt till brukare, vissa till personalen, beroende på 
behov från brukaren. Den sökande behöver en egen smarttelefon och eget Bank-id för att 
kunna köpa matkassar. Vissa brukare kan få hjälp att packa upp mat om behovet finns. 
Brukaren kan inte lämna över Bank-id till personal för hjälp med beställning. Om man inte har 
Bank-id får man besluta om fysiskt inköp på butik. 

Fråga: Är det en ny kostnad för att beställa hem matlåda? 

Ja. 

• Finns korttidsboende på privata boenden? 

Linda Fällgren, verksamhetsområdeschef berättar att det inte finns. 

Fråga: Var finns korttidsboende och hur många platser har de? 

Johanneslund har nu 11 platser och Hagagården har 18 platser. 

• Schemaläggning personal 

Carl Magnus Kinander, områdeschef informerar om att den nya schemaläggningen innebär 
fyra längre pass (12h) exklusive rast, målet är att minska behovet av vikarier. 
Arbetsmiljömässigt ses det som en fördel att inte jobba lika mycket med vikarier. I 
schemaläggning försöker man möjliggöra återhämtning så gott det går.  

https://www.msb.se/sv/verktyg--tjanster/skyddsrumskarta/
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Fråga: Vad säger personalen? Finns det någon utvärdering? 

Det är en ständigt pågående process att utvärdera, kommunen har inlett risk- och 
konsekvensanalyser. 

• Utvärdering biståndshandläggare vårdcentral Boo Nacka 

Utvärdering finns via följande länk. 

• Ny organisation social- och äldreförvaltningen 

Ordförande Jens Davidson (KD) berättar om social- och äldreförvaltningens nya organisation. 
Förvaltningen har delats upp i två förvaltningar; äldreförvaltningen och socialförvaltningen. 

Fråga: Vem blir socialdirektör? 

Marie Ivarsson blir direktör för socialförvaltningen 

 

§ 8 Övriga frågor 

Fråga inkommer om utvärderingen av fördelning av bidrag till pensionärsföreningar. Det vore bra 
att få veta hur man sammanfattar verksamheten, hur man ska samla underlag under året.  

Linda Fällgren, verksamhetsområdeschef tar detta vidare.  

 

Fråga inkommer angående vakanserna från förvaltningarna på pensionärsrådet.  

Jens Davidson (KD), ordförande berättar att när dagordning sätts så dyker det sällan upp frågor 
som rör andra förvaltningar. När sådana frågor dyker upp bjuder rådet in representanter från 
förvaltningen som kan svara på dessa frågor. 

 

https://www.nestorfou.se/nestor_publikationer/samlokaliserad-seniormottagning/
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